

臺北市政府青年局「2025年臺北市模擬聯合國工作坊」 活動簡章

114.10

一、活動緣起

「模擬聯合國」活動由西元1927年哈佛大學所主辦的「模擬國際聯盟」變化而成的學術性活動，參與者遵行聯合國的開會規則，扮演不同國家的外交官，討論國際議題。旨在促進世界各地學生的交流，訓練批判性思考、領導才能和團隊精神，增進演講和磋商能力，同時認識不同文化，拓展國際視野，瞭解各國在歷史上和現實中的立場與處境。

自2011年起，臺北市公私立高中職陸續創立模擬聯合國相關社團，模擬聯合國儼然成為年輕學子與世界聯結的一個重要橋梁。臺北市政府青年局重視臺北青年學子國際發展、國際觀並期待培育國際人才爰辦理「2025年臺北市模擬聯合國工作坊」，邀請長期參與模聯活動的人員與專精國際議題的講師蒞臨授課。期望透過工作坊的形式，讓學生打破校際與年齡藩籬相互切磋，並與講師學習、與模聯學長姐交流，一同建立宏觀視野，關心全球議題，走出國界，認識世界。

二、活動目的

- (一) 藉由模擬聯合國議題討論，培養學生國際視野、獨立思考能力，並尊重與欣賞不同文化，學習跨文化溝通的知識與技巧。
- (二) 透過模擬國際會議的議事進行，讓學生了解議事規則的重要性，強化學生國際知識、技能與國家使命感，提昇國際競爭力。
- (三) 藉由扮演外交使節分析國際時事，建立學生批判、反省、多角思考與參與全球行動的實踐力。

三、主辦單位：臺北市政府青年局（下稱本局）。

四、主席團隊：邀請國立政治大學外交系具模聯經驗之師生協助課程設計、議事進行。

五、活動日期：培訓課程訂於114年11月23日（星期日），模擬會議訂於12月6日（星期六）、12月7日（星期日），共3天。

六、活動地點：臺北市政府青年局（臺北市中正區仁愛路1段17號），培訓課程於5樓藝文沙龍；模擬會議於6樓國際會議廳。

七、參加對象及人數

（一）對象：全臺公私立高中職學生（含自學生、外僑學校及外籍交換生）。

（二）名額：預計招收80名（備取10名，如有正取生取消則依序候補）。

（三）本活動採全程參與制，完整參與培訓課程者始得參加兩日模擬會議，恕無法僅擇日出席。請於報名前自行評估時程安排。

八、報名期程：

即日起至11/16(日)23:59開放報名，採網路表單填寫報名，報名網址：<https://forms.gle/LPzJG5zf966MmV457>

（錄取名單將於11/21（五）前於本局官網及電郵通知）

九、活動方式：

（一）參與模擬會議會前培訓課程。

（二）本論壇採模擬聯合國的方式進行討論，仿效聯合國及相關國際機構，遵循國際會議的議事規則，針對全球議題進行討論。

（三）參與者須扮演他國外交官，模擬他國立場，藉由公開演說

闡述代表國家的立場、透過辯論或遊說整合各國意見並執行大會議事規則實踐民主投票，最後再模擬撰寫決議文。

(四) 議題內容：如何預防及因應難民的性別暴力問題(Preventing and responding to gender-based violence against refugee)，將帶領同學探討各國與非政府組織間如何建立合作與責任分擔機制，並思考現行預防體系應如何更有效落實與改進。

(五) 全程參與者將頒發參加證書。

十、活動流程

114年11月23日（星期日）			
時間	活動內容	講師	場地
0900-0930	報到	（工作團隊）	5樓藝文沙龍
0930-1050	培訓課程	主席團隊	
1100-1200	培訓課程		
1200-1300	午休	（工作團隊）	
1300-1800	培訓課程	主席團隊	

114年12月6日（星期六）			
時間	活動內容	講師	場地
0900-0930	報到	（工作團隊）	6樓國際會議廳
0930-0950	開幕式		
0950-1050	課程（一）	主席團隊	
1100-1200	課程（二）		
1200-1300	午休	（工作團隊）	
1300-1500	議程（一）	主席團隊	
1510-1700	議程（二）		

114年12月7日（星期日）			
時間	活動內容	講師	場地
0900-0930	報到	（工作團隊）	6樓國際會議廳
0930-1000	暖身提醒	主席團隊	
1010-1200	議程（三）	主席團隊	
1200-1300	午休	（工作團隊）	
1300-1500	議程（四）	主席團隊	
1500-1600	模擬沙龍		
1600-1700	活動閉幕	（工作團隊）	

十一、活動費用：免費（供午餐，未提供住宿）。

十二、注意事項：

- （一） 若報名後因故無法參與，請於活動日前10日告知主辦單位。
- （二） 本活動將進行影音及文字紀錄等，作為本局日後活動行銷、推廣之用，報名參加之學員即表示同意本活動之影音、文字相關紀錄；為保護智慧財產權，除經講師允許，禁止錄影、拍照，或以任何方式側錄活動內容。
- （三） 本局將隨時因應臺北市政府發布之訊息，保留調整本項活動之權利。
- （四） 如有任何問題，歡迎洽詢 munworkshop.taipei@gmail.com 或電洽0908319875、(02)2651-4078分機1216。

十三、經費：由臺北市青年局相關經費項下支應。

十四、本計畫經奉核准後實施，修正時亦同。

2024 Taipei City Government Department for Youth Model United Nations Workshop

1. Event Overview:

Taipei City Government Department for Youth values the international development and global perspective of Taipei's youth. We aim to cultivate international talent by organizing the "2025 Taipei Model United Nations Workshop," inviting long-term participants in Model UN activities and experts in international issues to teach. Through this workshop format, we hope to break down interschool and age barriers, allowing students to learn from instructors and connect with Model UN alumni, collectively building a broad vision, caring about global issues, and gaining a deeper understanding of the world.

2. Event Objectives:

- (1) To cultivate students' international perspectives, independent thinking, and respect for diverse cultures through discussions on Model United Nations topics, while learning knowledge and skills for cross-cultural communication.
- (2) To help students understand the importance of parliamentary procedures through simulating international meetings, thereby enhancing their international knowledge, skills, sense of national mission, and international competitiveness.
- (3) To encourage students to analyze international affairs by role-playing as diplomatic envoys, fostering critical, reflective, multi-dimensional thinking, and practical engagement in global action.

3. Organizer:

Taipei City Government Department for Youth

4. Chair Team

Guided by experienced MUN chairs from the Department of Diplomacy, National Chengchi University.

5. Event Dates:

Orientation & Training: November 23, 2025 (Sunday)

Model Conference: December 6, 2025 (Saturday) and December 7, 2025 (Sunday)

Total Duration: 3 days.

6. Event Location:

Taipei City Government Department for Youth 5F Art Salon (for Orientation & Training)&6F International Conference Hall (MUN Conference)(17, Section 1, Ren'ai Road, Zhongzheng District, Taipei City)

7. Participants and Number of Participants:

- (1) Participants: Students from public and private high schools and vocational schools in Taipei (including self-study students, foreign schools, and foreign exchange students).
- (2) Quota: Expected to enroll 80 participants (with an additional 10 on standby, who will fill vacancies in order).
- (3) To ensure the smooth running of the event, we kindly ask that you confirm your availability to participate in the full program before registering. We appreciate your understanding that partial attendance will not be possible.

8. Event Format:

- (1) Participants must attend training courses prior to the simulated conference.
- (2) The forum will be conducted in the Model United Nations format, mimicking the United Nations and related international organizations, following international meeting procedures to discuss global issues.
- (3) Participants will act as diplomats from other countries, simulating their positions, articulating their nation's stance through public speeches, integrating opinions from different countries through debate or persuasion, and implementing democratic voting following conference procedures, culminating in drafting a resolution.
- (4) MUN Conference topic is “Preventing and Responding to Gender-Based Violence Against Refugees.” We will explore how countries and NGOs can work together to strengthen international cooperation and responsibility-sharing, and how existing prevention systems can be improved and implemented more effectively.
- (5) All participants will receive a certificate of participation upon completion.

9. Activity Fee: Free of charge (lunch included, accommodation not provided).

10. Registration Period: From now to Nov. 16 (Sun) 23:59. Registration is only available online, please fill out the questionnaire form to register, <https://forms.gle/LPzJG5zf966MmV457> (The admission results will be announced on our website and notified via email before Friday, Nov. 21)

11. Important Notes:

- (1) If you are unable to attend after registration, please inform the organizer at least 10 days before the event.

- (2) This event will be documented through photos, video, and written records for future promotion and outreach by Taipei City Government Department for Youth. By registering for this event, participants consent to the use of such documentation. To protect intellectual property rights, recording, photographing, or reproducing any part of the event is prohibited unless permission is granted by the instructor.
- (3) Taipei City Government Department for Youth reserves the right to adjust the event in response to announcements from Taipei City Government.
- (4) If you have any questions, please contact us at
munworkshop.taipei@gmail.com or call 0908-319-875 / (02) 2651-4078 ext. 1216.

12. This program will be implemented after approval and will be subject to modifications accordingly.

November 23, 2025 (Sunday)			
Time	Activity Content	Instructor	Venue
0900-0930	Registration	(Working Team)	5F Art Salon
0930-1050	Training Course	(Training Team)	
1100-1200	Training Course		
1200-1300	Lunch Break	(Working Team)	
1300-1800	Training Course	(Training Team)	

13.Event Process:

December 6, 2025 (Saturday)			
Time	Activity Content	Instructor	Venue
0900-0930	Registration	(Working Team)	6th Floor, International Conference Hall
0930-0950	Opening Ceremony		
0950-1050	Training Course	(Training Team)	
1100-1200	Training Course		
1200-1300	Lunch Break	(Working Team)	
1300-1500	MUN Conference – Session 1	(Training Team)	
1510-1700	MUN Conference – Session 2		

December 7, 2025 (Sunday)			
Time	Activity Content	Instructor	Venue
0900-0930	Registration	(Working Team)	6th Floor, International Conference Hall
0930-1000	Warm-up Reminder	(Training Team)	
1010-1200	MUN Conference – Session 3	(Training Team)	
1200-1300	Lunch Break	(Working Team)	
1300-1500	MUN Conference – Session 4	(Training Team)	
1500-1600	MUN Conference Salon		
1600-1700	Closing Ceremony	(Working Team)	